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مردمیبهخوبیایرانپیدانمیشود
مردم را در صحنه حاضر نگه داريد كه آنچه انقلاب وايران را حفظ كرده حضور 

مردم در صحنه است. در تمام دنيا مردمى به خوبى مردم ايران پيدا نمى شود. امروز 

مردم پشتيبان انقلاب اسلامى و دولت هستند.
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صفحه 11
دو شنبه 1۰ دی 1۳۹۷

۲۳ ربیع الثانی 1۴۴۰ - شماره ۲۲۰۸۸

نگاهی به دیروزنامه های زنجیره ای

طرح شفافیت اموال مسئولان
به کار شفافیت نمی آید!

سرویسسیاسی-
روزنامه ابتکار در سرمقاله دیروز با موضوع شفافیت نوشت: »...اکنون و با این توضیح مختصر می توان به راحتی دریافت 
که کدام طرح ها می تواند شفافیت را محقق کند. به طور مثال، طرح شفافیت اموال مسئولان یا طرح هایی از این دست، به 
هیچ وجه نمی تواند نقاط فسادخیز فرآیندهایی که مسئول در آن نقش دارد را آفتابی کند. یعنی مستقل از اینکه نتایج آن 

خوب است یا بد، می توان گفت که این کار قطعاً به کار شفافیت نمی آید«!
در این زمینه باید گفت از آن زمان که طرح شفافیت در مجلس مطرح شد طیف مدعی اصلاح طلبی به مخالفان اصلی 
آن تبدیل شدند. آنها بهانه های رنگارنگ و گاه محیرالعقولی را برای مخالفت خود با این گونه طرح ها بیان کرده و می کنند.

این گروه که پیش از این با شعارهای رنگارنگی مانند شفافیت در میان جامعه خود را مطرح کرده بودند حالا در معرض 
آزمونی قرار گرفته بودند که بسیار سنگین بود. لذا برای مخالفت خود باید دلایلی دست و پا می کردند. سرانجام کار به آنجا 

رسید که طرح شفافیت را از دستور کار مجلس خارج کنند.
پس از آن طیف فراکسیون ولایی مشغول تدوین طرحی دیگر برای طرح در مجلس شد که از طرح پیشین شفافیت جامع تر 
باشد. این طرح جدید در حوزه آرا و عملکرد نمایندگان است. یکی دیگر از طرح هایی که با وتوی طیف موسوم به اصلاح طلب 

روبرو شد طرح تشدید مبارزه با مفاسد اقتصادی بود که یکی از بخش های آن طرح اعاده اموال نامشروع مسئولان است. 
وضعیت نابسامان بازار مسکن به خاطر توقف تولید در دولت روحانی است

روزنامه همشهری در مطلبی نوشت: »حامد مظاهریان، معاون امور مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی گفته است: 
»شیب کاهشی معاملات مسکن به خاطر این است که در بازارهای موازی یک آرامش نسبی برقرار شده و تمامی بازارها 

منتظر هستند تا شرایط جدید را ارزیابی کنند؛ البته تلاش های دولت نیز موثر بوده و توانسته از شتاب قیمت ها بکاهد.«.
این روزنامه زنجیره ای در ادامه نوشــت: »در آن بخش از کلام که تلاش های دولت را در کاهش شــتاب قیمت ها موثر 
دانسته، مشخص نیست منظور او از تلاش، دقیقا چه بوده است...بازار مسکن در یک سال اخیر مثل آب خوردن 100درصد 

رشد قیمت را تجربه کرده و هیچکس هم حریف آن نشده است«.
همشهری در ادامه با اشاره به اینکه معاونت امور مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی یکسال تمام کنار نشست و 
تلاش موثری برای ساماندهی بازار مسکن انجام نداد، نوشت: »)وزارت راه و شهرسازی( باید از چند سال قبل به داد حوزه 
تولید مسکن می رسید تا با افزایش عرضه، بازار به سامان برسد. این اتفاق در طول 5 سال اخیر انجام نشد و حالا هم که 
بازار مسکن وارد رکود سنگین شده، قرار است با برنامه ساخت 400 هزار واحد مسکونی تا افق 1400 جبران شود؛ غافل از 

اینکه با اتمام این رکود دوباره بازار سرکشی خواهد کرد چرا که توجه به تولید واقعا مغفول مانده است«.
گفتنی است عباس آخوندی، وزیر مستعفی راه و شهرسازی در مراسم تکریم و معارفه وزیر راه و شهرسازی گفته بود: 
»در این 62 ماه چه طور وقتی بنده از لحاظ بنیادی با مسکن مهر مخالف بودم، باید به افتتاح این واحدها فکر می کردم، 
پس بنابراین افتخار می کنم یک مورد از این واحدها را افتتاح نکردم... این افتخار است که دولت حتی یک واحد مسکونی 

نساخت. از ابتدا قرار نبود دولت خانه ای بسازد«.
وزیر مستعفی و ناکارآمد راه و شهرسازی، همان شخصی است که در اظهارنظری توهین آمیز، مسکن مهر را مزخرف 

نامید و علیرغم ادعاهای فراوان، حتی یک واحد مسکن اجتماعی هم نساخت!
عدم صلاحیت یا عدم احراز صلاحیت؛ 

حق قانونی شورای نگهبان قابل کتمان نیست
روزنامه زنجیره ای آفتاب یزد در گفت و گویی با یک فرد که او را حقوق دان خواند به نقل از وی نوشت عدم صلاحیت 
با احراز صلاحیت در ما به ازای حقوقی هیچ فرقی ندارد، رد صلاحیت را به نام عدم احراز صلاحیت نمی توان توجیه کرد.

گفتنی است همسو با رسانه های بیگانه از جمله بی بی سی نشریات زنجیره ای و مدعیان اصلاحات نیز حمله به شورای 
نگهبان را تشدید کرده اند، اصلاح طلبان که این روزها به دلیل رفتار زشت یکی از نمایندگان لیست امید در مجلس مورد 
انتقاد و سؤال قرار گرفته اند، در یک فرافکنی عجیب و همگام با بی بی سی، شورای نگهبان را مورد هجمه قرار داده و مدعی 

هستند وضعیت نامطلوب مجلس و دولت محصول نظارت استصوابی است!
به هر حال عدم صلاحیت یا احراز نشدن صلاحیت هر تعبیری که از آن استفاده کنیم نمی توان حق قانونی شورای 

نگهبان در بررسی صلاحیت افراد را مورد کتمان قرار دهیم.
وقتی نماینده اصلاح طلب پرحاشیه به حاکمیت درس می دهد!

غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی نماینده اصلاح طلب مجلس روز گذشته در یادداشتی در روزنامه ایران ارگان دولت درباره 
اعتراضات دی ماه 96 نوشــت: »شــاید مهم ترین درسی که حوادث دی ماه سال 96 برای افراد حقیقی و حقوقی حاضر در 
حاکمیت داشت، این بود که باید بخش های نادیده و ناشنیده جامعه ایرانی توسط حاکمیت به صورت رسمی شنیده و دیده 
شوند. این بخش ها به طور قطع دارای ابعاد اجتماعی اکثریت در کشور ما نیستند اما اینکه به بهانه اقلیت بودن، مواضع، 
ســخنان و اعتراض شــان نادیده و ناشنیده باقی بماند، یک اشتباه فاحش خواهد بود که می تواند به مرکزیت یافتن آنها در 

حوادثی چون دی ماه گذشته منجر شود.«
این نماینده اصلاح طلب مجلس در حالی از درس حوادث دیماه 96 برای حاکمیت و خطر دیده نشدن بخش هایی از 
جامعه را گوشزد می کند، که چندی پیش در جایگاه نمایندگی مردم به جای دیدن و شنیدن مشکلات مردم ترجیح داده 

بود برای صفحه اینستاگرام خود جشن تولد دو سالگی بگیرد. 
همچنین اعتراض شدید وی به حقوق نمایندگان مجلس که گفته بود من پنج میلیون و چهارصد هزار تومان حقوق 
می گیرم در حالی که در دانشگاه می خوابیدم ولی نزدیک ۸ میلیون تومان حقوق می گرفتم به خوبی نشان می دهد که این 

نماینده اصلاح طلب مجلس در گفتار خود درباره مردم چقدر صداقت دارد.
غیر از این بگویید، مایه تعجب است!

عباس عبدی دیروز در روزنامه اعتماد نوشــت: »نهاد دین؛ دین به منزله نهادی مهم که به صورت ســنتی اثرگذاری 
چشمگیری در جامعه داشته و نقش مهمی در تهذیب اخلاقی و انسجام اجتماعی ایفا می کرده است در عمل و به دلیل ادغام 
شدن نسبی با نهاد دولت، کارایی مستقل خود را از دست داده و دیگر چون گذشته اثرگذاری مناسب را ندارد و فاقد نفوذ 
کلام شده است.«ادعای فوق از طیف مدعی اصلاحات اصلا عجیب نیست. حکایت سابقه اینها در اهانت به مقدسات و اصول 
و فروع دین زبانزد است. از توهین به امامت و ولایت تا عاشورا و حجاب و جهاد و شهادت.در ادامه این مطلب آمده است: 
»به ویژه آنکه گرایش شدید به شکل گرایی و مناسک گرایی دینی، آن را از محتوای گذشته خود تهی کرده است. نهاد دین 
آنچه را که از ارتباط نزدیک با نهاد سیاست به دست آورده به بهای از دست دادن اثرگذاری بر مردم و جامعه است.«یکی از 
دلایل صدق عنوان برانداز برای مدعیان اصلاح طلبی همین سکولار بودن آنهاست. این جماعت قلمرو دین را از مناسبات 
اجتماعی، سیاسی، اقتصادی و فرهنگی جدا می دانند و حیطه آن را حداقلی و صرفا به عبادت فردی محدود می کنند. از 
این رو نظام سیاسی برآمده از رأی مردم و بر پایه احکام دین، نه تنها در مخیله آنان نیست بلکه همواره حمله به نهادها و 
ساختارهای نظام اسلامی مانند نهاد انتخابات، سپاه، شورای نگهبان و... که متضمن پاسداری از جمهوریت و اسلامیت آن 

است، در دستور کار آنهاست. چه اینکه نویسنده مطلب، خود لفظ پرداز خروج از حاکمیت هم هست.
دستاورد دولت تدبیر و امید در بخش مسکن: رونق حاشیه نشینی!

روزنامه ارگان دولت ایران در گزارشی با عنوان »رونق حاشیه نشینی« به حال و روز این روزهای بازار مسکن پرداخت 
و نوشت :»بر اساس آخرین آمار رسمی، میانگین قیمت ها در این بازار آذرماه امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته در 
تهران 92 درصد رشــد را نشان می دهد.با وجود تلاش دولت ها در اجرای برنامه هایی برای تأمین مسکن مردم اما مشکل 
مســکن در کشور به مشکلی پابرجا تبدیل شــده که افزایش قیمت دائمی آن دسترسی اقشار متوسط و ضعیف را به آن 

سخت یا غیرممکن کرده است.«
همچنین یزدانی پژوهشــگر اقتصاد شهری و مسکن در همین رابطه به روزنامه ارگان دولت گفته است: »دولت باید 
تمام توان خود را معطوف مســکن گروه های کم درآمد و متوســط کند اگر دولت بگوید رونق ســاخت و ساز بدهم یعنی 
دولت تمایل دارد از طریق بازار افزایش قیمت بده چون تا افزایش قیمت نباشد رونقی در بازار مسکن اتفاق نمی افتد پس 
دولت به جای رونق باید به فکر تأمین مسکن کم درآمدها باشد.هر گونه فعالیتی در جهت سودآور کردن بافت های فرسوده 
شهری یعنی افزایش قیمت در آن بافت ها. ساکنان بافت های فرسوده از اقشار ضعیف هستند و بیشتر ساکنان مستأجرند. 
افزایش قیمت در این بافت ها یعنی دیگر ساکنان بافت ها قادر به ادامه سکونت در آنجا نخواهند بود نتیجه آن یعنی پرت 
شدن ساکنان فعلی در سکونتگاه های غیررسمی. جمعیت سکونتگاه های غیررسمی در سال 93 حدود 11 میلیون بود که با 
توجه به وضعیت اقتصادی الان قطعاً حاشیه نشینی بیشتر شده است. حاشیه نشینی معضلاتی دارد که قابل گفتن نیست.« 
گفتنی اســت چندی پیش آقای روحانی رئیس جمهور گفته بود: »در دولت گذشــته 45هزار میلیارد تومان از بانک 
مرکزی به مسکن مهر دادند و 45 درصد تورم ایجاد کرد«. اما توضیح نداد مسکن مهر 10 میلیون نفر را صاحب خانه کرد 
اما دولت تدبیر و امید که نقدینگی را از 470 هزار میلیارد به 1700 هزار میلیارد تومان رساند، چند واحد مسکونی ساخت؟ 
آقای رئیس جمهور همچنین توضیح نداد چرا بدون اهتمام به مسکن مردم، قیمت دلار را به حداقل چهار برابر رساندند 
و در دولت شــان تولید مســکن 61 درصد کاهش یافت و فقط در یک سال، حداقل 91 درصد بر تورم مسکن افزوده شد. 
این درحالی بود که گردش چرخ صنعت مســکن در قالب مســکن مهر، چرخ 250 صنعت دیگر را می چرخاند و در تیراژ 

میلیونی، ایجاد اشتغال می کرد.
نقد به شیوه مدعیان اصلاحات!

روزنامه شرق در سرمقاله شماره دیروز به قلم »مصطفی هاشمی طبا« به انتقاد از کم توجهی دولت به موضوعاتی از 
قبیل صنعت و تولید پرداخت.

اما نکته ای قابل تامل در خلال این یادداشت آمده و آن اینکه: »از این نکته رقبای انتخاباتی ناکام ایشان مثل نگارنده، 
ذوق نکنند که خوب مچ رئیس جمهور گرفته شد.«!!

اینجور نقد کردن هم برای خودش می تواند شــیوه ای و روشــی منحصر به فرد باشد. نویسنده سرمقاله شرق آمده و 
در موردی خواســته انتقادی را مطرح کند و ناگاه در میانه نوشــته اش برمی آشوبد که کسی از کشف! من ذوق زده نشود. 
غافل از اینکه این قبیل موضوعات و انتقادها سال هاست که مطرح می شود. باید به آقای هاشمی طبا که در انتخابات 96 
ظاهــرا رقیب انتخاباتی آقای روحانی بودند و در عمل مانند معاون اول دولت برای حمایت از عملکرد دولت یازدهم آمده 
بود متذکر شویم که کسی از اینکه رئیس جمهور محترم نسبت به بخشی مانند صنعت کم توجه هستند خشنود نمی شود. 
گویا نویسنده هم می خواهد با توجه به عملکرد ضعیف دولت همراه با مردم باشد در نقد و هم می خواهد این چنین دل 

دولتمردان را به دست آورد!

سرویس سیاسی-
روزگذشتهدرمجلسنمایندهفلاورجان
گفتفتنهگرانهنوزدرحالفعالیتهستند
ودر9ماهگذشتهبیشاز2000سندازجلسات
آنهاکشــفشدهوهمچنیننمایندهمشهد
اظهارداشتاکنونفتنهگراندرپیسخت
رئیسمجلس کردنمعیشتمردمهستند،
نیزدرسخنانیتاکیدکردسرانفتنهاگربه
فتنهای رهنمودهایرهبریعملمیکردند

رخنمیداد.
در ابتدای جلســه علنی دیروز مجلس شورای 
اســلامی علی لاریجانی در نطق پیش از دستور به 
مناسبت فرا رسیدن سالگرد حماسه 9 دی اظهار 
داشت: فرا رسیدن سالروز  حماسه نهم دی ماه را 
به نمایندگان محترم و ملت سربلند ایران تبریک 

عرض می کنم.
وی در ادامه گفــت: نهم دی ماه از آن جهت 
در تاریــخ ایران جای گرفــت و در خاطره ها ماند 
کــه قدرت حضور ملت را دربــردارد، قدرتی که با 
صلابت، چالش ها را از بین برد و شرایط را روشن و 
تثبیت کرد؛ قدرتی که به اغواگری ها و شیطنت های 

بیگانگان سیلی محکم زد.
رئیس  مجلس شــورای اسلامی افزود: پس از 
کشمکش های چند ماهه، ملت بزرگ ایران در نهم 
دی ماه اراده  خود را جایگزین رفتارهای ماجراجویانه 
داخلی و خارجی نمود؛ به همین جهت در انقلاب 
اسلامی در 40 سال همواره از بحران های داخلی و 

خارجی نجات یافته است.
عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام گفت: 
یکی از دلایل مهم چالش های آن روز عدم توجه به 
قانون و تمکین به آن بود. اینکه در همه نظام های 
جا افتاده اصل  را بر قانون پذیری می گذارند و پای 
آن می ایســتند به این جهت است که عبور از این 
مقوله هزینه های سنگینی برای منافع ملی و امنیت 
ملی کشور خواهد داشت و این درس بزرگی برای 
نسل امروز و فرداست که بدانند حتی با تخلف های 
کوچک از قانون نیز باید مبارزات جدی داشت چون 
فراگیری تخلفات کوچک هــم می تواند پایه های 

مدنیت کشور را بلرزاند.
عضو شورای عالی امنیت ملی با اشاره به رخنه 
فرصت طلبان و استفاده ضدانقلاب از کشمکش های 
داخلی در ماجرای انتخابات سال ۸۸ گفت: ملاحظه 
کردید در چند ماه پس از انتخابات مخصوصا در روز 
عاشورای آن سال فرصت طلبان و ضدانقلاب چگونه 
اهانت به ســاحت مقدس امام حسین)ع( و عاشورا 
نمودند، با اقدامات زشت و توهین به نظام عزاداری 

ملت را مضاعف کردند.
لاریجانی متذکر شد: نکته دیگر در حوادث آن 
روز که منجر به 9 دی ماه شــد، این بود که برخی 
از سیاستمداران و گروه ها در شرایط حساس، توجه 
به روشنگری های خیرخواهانه رهبر معظم انقلاب 
نکردند چرا که ایشــان بارها مسیر را نشان داده اند 
چه در جلسات خصوصی و چه علنی، آنچه خیر ملت، 
گروه ها و عناصر سیاسی بود، بیان کردند که اگر به 
موقع توجه می شد، این گونه فتنه ها یا اصلًا ایجاد 

نمی شد یا خیلی سریع تمام می شد.
سامانهشفافیتراتکمیلکنید

حاجی دلیگانی نماینده مردم شاهین شهر در 

جلسه علنی دیروز در تذکری، گفت: آقای انصاری 
معاون اداری و اســتخدامی رئیس جمهور چهارم 
دی ماه، اعلام کردند لیســت حقوقی 242 نفر از 
نمایندگان به این سازمان جهت قرار دادن در سامانه 

ارائه شده است.
وی همچنین خاطرنشان کرد: مجلس شورای 
اسلامی باید سریع تر فهرست حقوق باقی نمایندگان 

را نیز ارائه کند.
عضو شــورای مرکزی فراکسیون نمایندگان 
ولایی اظهارداشت: دولت اعلام کرده اطلاعات حقوق 
و دستمزد سایر مدیران را نیز منتشر خواهد کرد. 
با توجه به اینکه حدود یک سال و دو ماه از مهلت 
قانونی اجرای ســامانه شفافیت حقوق و دستمزد 
می گذرد، دولت ســریعتر اطلاعــات مربوطه را در 

سامانه قرار دهد.
لازم به ذکر است که رئیس جمهور در نطق خود 
در روز تقدیم لایحه بودجه به مجلس از لزوم شفاف 
سازی بودجه ای سخن گفت. در مقابل بسیاری از 
نمایندگان مجلس این ایراد را به دولت وارد می دانند 
که در مورد شفافیت تنها به حرف بسنده می کند 
و به قول هایش در این باره جامه عمل نمی پوشد.

فتنههای3گانه
در ادامه جلســه علنی روز یکشــنبه مجلس 
شورای اسلامی جواد کریمی قدوسی نماینده مردم 
مشهد در نطق میان دستور خود با گرامیداشت روز 
9دی گفت: در سه دهه بعد از ارتحال امام سه فتنه 
به وقوع پیوست. فتنه اول، فتنه انسداد سیاسی در 
کشور در سال7۸ با اسم رمز جامعه مدنی با هدف 
به زانو درآوردن نظام اسلامی و فراهم کردن زمینه 

بازگشت آمریکا به کشور طراحی شده بود.
عضو کمیســیون امنیت ملی افــزود: هدایت 
این فتنه بر عهده رئیس جمهور وقت بود. طراحی 
انجام شــده در این پــروژه خــروج از حاکمیت، 
استعفای رئیس جمهور و کابینه، ارائه لوایح دوقلو، 
استعفای دسته جمعی 132 نماینده مجلس ششم، 
شــورش های خیابانی، آتــش زدن اموال عمومی، 
طراحی و اجــرای قتل های زنجیره ای با هدف زیر 
سؤال بردن نظام اسلامی، هماهنگی با سرویس های 
خارجی برای پشتیبانی، مخالفت با قانون اساسی و 

جایگاه نظارت استصوابی شورای نگهبان بود.
کریمی قدوسی اظهار داشت: فتنه دوم، فتنه 
امنیتی در ســال 13۸۸ بود، اســم رمز شروع این 
فتنه تقلب در انتخابات بود. هدف این فتنه نیز به 
زانو درآوردن نظام اســلامی و جمع کردن بساط 
جمهوری اسلامی و حکومت دینی و فراهم کردن 
زمینه بازگشــت آمریکا به کشور بود. تاکتیک های 
فتنه امنیتی در سال ۸۸ »اگر موسوی رای نیاورد 

پس تقلب شده و مردم به خیابان ها بریزند«، بود.
عضو شــورای مرکزی فراکسیون نمایندگان 
ولایی ادامه داد: درخواســت ابطال انتخابات، پروژه 
پشته سازی از کشته ها مثل پروژه قتل های زنجیره ای 
یکی دیگر از تصمیمات فتنه گران بود. سران فتنه با 
ناتو هماهنگ کرده بودند که در وقت مناسب حمله 

نظامی آمریکا و ناتو به ایران آغاز شود.
عضو کمیســیون امنیت ملی ادامه داد: دیدار 
محمد خاتمی با ملک عبدالله در ریاض یکی دیگر 
از پروژه هــا بود که در این دیدار گفته شــده بود 
برای پیروزی در این انتخابات نیاز به یک شــوک 

اجتماعی داریم علاوه بر این به یک شوک خارجی 
نیز نیاز داریم. در راهپیمایی غیرقانونی خرداد ماه 
سال ۸۸ می گویند باور داشته باشید که رهبری از 
این جمعیت ترسیده است و همین نقطه جای فشار 

وارد کردن است.
وی گفــت: یک ماه قبل نیز همین مواضع در 
حضور جمعی با حضور موسوی خویینی ها و عبدالله 
نوری از سوی محمد خاتمی بیان شد که نظام موجود 
که مبتنی بر ولایت فقیه است قابل دوام نیست؛ این 
ساختار را امام آورد. در این نشست تاکید می شود 
که باید نقد ولایت فقیه در دستور کار اصلاحات قرار 
گیرد و عده ای می گویند دموکراسی را نمی توان با 

ولایت فقیه ادامه داد.
عضو کمیسیون امنیت ملی فتنه سوم را فتنه 
اقتصادی با نام رمز مذاکره خواند و گفت: این فتنه 
با اسم رســم مذاکره از سال 92 آغاز شد. هدف از 
این فتنه ایجاد بن بست اقتصادی است. هدایت این 
جریان به برخی از چهره های شاخص دولت اعتدال 
و اصلاحات ســپرده شده است. هدف این فتنه نیز 
عادی سازی رابطه با آمریکا با به زانو درآوردن نظام 

اسلامی است.
کریمی قدوســی ادامه داد: طراحی های انجام 
شــده برای این فتنه به عهده همان سران فتنه و 
اعضــای اصلی فتنه های قبل اســت، در این فتنه 
سخت ترین روش ها انتخاب شده است که عبارتند 
از کاهــش ارزش پول ملی، افزایش 300 درصدی 
قیمت ها، فقیرتر کردن مردم، بی اعتمادی به نظام 
اسلامی، ناامید کردن مردم، تعطیلی تولید، بیکاری 
کارگران، شورش و بحران امنیتی در خیابان ها، تهدید 

به شروع جنگ.
عضو کمیسیون امنیت ملی اظهار داشت: 10 
نقشه آمریکا برای سال ۸۸، 240 میلیارد دلار برای 
اجــرای توطئه ها، تلاش برای برگــزاری انتخابات 
بدون نظارت شورای نگهبان، تقویت شبکه من و تو، 
استفاده وسیع از توئیتر، حمایت از فیسبوک، لکه دار 
کردن 40 سال انقلاب اسلامی، وارد کردن مدل و 
ایجاد شبکه های امن برای بحران های سال آینده، 
تغییر ذائقه زنان، زیر سؤال بردن جریان مقاومت، 
هماهنگی با جریان اصلاحات و افشاگری در مورد 
فرزندان مسئولان همه از توطئه هایی است که در 

فتنه اقتصادی طراحی شده است.
کریمی قدوسی در پایان سخنرانی خود گفت 
که اســناد مربوط به فتنه ۸۸ را که اهداف واقعی 
فتنه گران را هویدا می کند به هیئت رئیسه مجلس 
می دهم. پس از آن او این اسناد را به هیئت رئیسه داد.

قصوردولتوآموزشوپرورش
قطعیاست

دیروز عصر کمیســیون آمــوزش و تحقیقات 
مجلــس با حضور وزیر آموزش و پرورش جلســه 
داشت. موضوع جلســه بررسی دلایل آتش سوزی 

مدرسه ای در زاهدان بود. 
در این ارتباط حجت الاســلام علیرضا سلیمی 
عضو هیئت رئیسه کمیسیون آموزش و تحقیقات 
گفــت: محمــد بطحایی وزیر آمــوزش و پرورش 
جهت پاسخگویی به سؤالات جمعی از نمایندگان 
در کمیســیون حضور یافت. دو نفر از نمایندگان 
سؤال کننده از پاسخ های وزیر قانع شدند و دو نفر 

هم پاسخ های وی را قانع کننده ندانستند.

عضــو هیئت رئیســه کمیســیون آموزش و 
تحقیقات مجلس با اشــاره به اینکه در این جلسه، 
حادثه آتش سوزی در مدرسه زاهدان مورد بررسی 
قرار گرفت، گفت: جمع بندی کمیسیون آموزش و 
تحقیقات این است که کوتاهی هایی منجر به وقوع 
این حادثه شده اســت. طبق گزارش های واصله، 
مدیــر و معاون این مدرســه در زمان وقوع حادثه 
حضور نداشته اند و از سوی دیگر ساختمان مدرسه 
هــم بدون مجوز وزارت آموزش و پرورش کاملا به 

مکانی غیراستاندارد جابه جا شده است.
آنچنانکه این عضو مجلس به خبرگزاری مهر 
گفته است در این جلسه اعضای کمیسیون به وزیر 
آموزش و پرورش به دلیل کوتاهی های صورت گرفته 
معترض بوده اند و خواسته اند تا با اتخاذ تدابیر صحیح 
از بروز این حوادث جلوگیری شــود. از سوی دیگر 
دولت هم در این زمینه کوتاهی هایی کرده اســت، 
چرا که طبق برنامه ششم توسعه، باید سه میلیارد 
دلار برای نوسازی مدارس هزینه می شد اما دولت 

به این مصوبه توجهی نکرد.
سرانفتنهتوبهپذیرنیستند

ســیدناصر موســوی لارگانی، نماینده مردم 
فلاورجان در جلســه علنی دیروز مجلس در نطق 
میان  دستور ضمن گرامیداشت حماسه 9 دی،گفت: 
با کالبدشــکافی فتنه ۸۸ و حماسه 9 دی، متوجه 
می شــویم که جریان نفاق و ضد انقلاب با پوشش 
و شعارهای انقلابی برای ایجاد اصلاحات در انقلاب 
شکل گرفته و چهره جریان فتنه، مملو از مخالفت با 
نظام جمهوری اسلامی و ارزش های اسلامی بود، زیر 
نقاب دفاع از ارزش های اسلامی پنهان کرده بودند. 
فتنه ۸۸ همان اهداف منافقین برای نابودی نظام 
را دنبال می کرد و باطن جریانی که ادعای تقلب در 
انتخابات و دفاع از رأی مردم را داشت، در عاشورای 

۸۸ پدیدار شد.
موســوی لارگانی تأکید کرد: ســران فتنه با 
سکوتشان نشان دادند که توبه پذیر نیستند و اهداف 
استکباری را بر خواسته های مردم ترجیح می دهند.
وی تاکید کرد: فتنه ۸۸ آخرین فتنه در نظام 
نبود و دشــمن با کمک نیروهای نفوذی خود در 
دولت و مجلس در حال فعالیت است و از 9 ماه قبل 
 تاکنون بیش از 2000 سند از جلسات آنها کشف 

شده است.
این عضو کمیســیون اقتصادی اظهار داشت: 
جمهوری اسلامی در صورتی ماندگار خواهد بود که 
با زندگی  اشرافی مسئولان، انتصابات فامیلی، استثمار 
منابع بیت المال توســط بانک ها، خون مردم را در 
شیشه کردن و بروکراسی شدید در سیستم دولتی 
و قوه قضائیه برخورد شود. مجلس انقلابی، مجلس 
لیست محور نیست و مجلس در مواقع حساس به 
جای تأکید بر رفع دغدغه های معیشتی مردم، به 

برخی امور حاشیه ای می پردازد.
عضو کمیســیون اقتصادی مجلس شــورای 
اسلامی با بیان اینکه خصوصی کردن کلیه بنگاه های 
شستا و باشــگاه های پرســپولیس و استقلال در 
ســال های 97 و 9۸ شــک برانگیز است، تصریح 
کرد: بوی خصوصی خوری برخی از مســئولان به 
مشام می رسد و لازم است مجلس و قوه قضائیه با 
جدیت بر روند خصوصی سازی ها نظارت کند تا شاهد 

اتفاقاتی نظیر نیشکر هفت تپه نباشیم.

لاریجانیدرنطقپیشازدستور:

اگر برخی به روشنگری های رهبر انقلاب توجه می كردند
فتنه ای رخ نمی داد

رئیسهیئتامناوهیئتموسسدانشگاهآزادگفت:درجلسهفوقالعاده
هیئتامنایدانشــگاهبربرخوردقاطعانهوبدونمسامحهبامتخلفانو

خاطیاناینحادثهدرهرمقاموموقعیتتاکیدشد.
به گزارش خبرگزاری صداوسیما، علی اکبر ولایتی در صفحه شخصی خود در 
فضای مجازی ضمن عرض تســلیت مجدد برای درگذشت تعدادی از دانشجویان 
دانشگاه آزاد اسلامی، خاطرنشان کرد: »در جلسه هیئت امنای این دانشگاه که برای 
روشــن شدن ابعاد این حادثه و بررسی دقیق علل وقوع آن برگزار شد بازرس ویژه 
هیئت امنای دانشــگاه آزاد اســلامی مامور شد با استقلال کامل به بررسی دقیق و 
موشکافانه ابعاد حادثه بپردازد و ضمن ارائه گزارش فوری با متخلفان و خاطیان این 
حادثه در هر مقام و موقعیت برخورد قاطعانه و بدون مسامحه داشته باشد. استفاده 
از تمامی امکانات دانشــگاه آزاد اسلامی برای تسریع در روند بهبود مصدومان این 
حادثه و تسکین آلام خانواده های داغدار و همچنین تدوین فوری راهکار های لازم 
برای افزایش سطح امکانات رفاهی دانشجویان در راستای جلوگیری از تکرار حوادثی 

مشابه از دیگر تصمیمات مهم این جلسه بود.«
انتقالواحدعلوموتحقیقاتبهزیرارتفاع1۸00متر

همچنین رئیس ســازمان امور رســانه های دانشــگاه آزاد اســلامی گفت: به 
زودی بخش های آموزشــی دانشــگاه به زیر ارتفاع 1۸00 متر انتقال خواهد یافت.

صالح اســکندری اظهارداشــت: دانشــگاه آزاد اســلامی واحد علوم و تحقیقات 
میراث دار ابنیه و ســاختمان هایی اســت که در بالای ارتفاع 1۸00 متر ســاخته 
 شــده اند و به زودی بخش های آموزشی دانشــگاه به زیر ارتفاع 1۸00 متر انتقال 
خواهد یافت.اسکندری درباره اجرایی شدن این تصمیم، افزود: مسئولان واحد علوم 
و تحقیقات در مرحله بررسی و مطالعات کارشناسی به منظور انتقال این واحد به زیر 
ارتفاع 1۸00 متر هستند.وی با بیان اینکه دانشگاه آزاد اسلامی میراث دار ساخت و 
ساز های غیراصولی و غیرکارشناسی در 30 سال گذشته در بالای ارتفاع 1۸00 متر 
است، گفت: بنابر تصمیم مسئولان واحد علوم و تحقیقات بخش های آموزشی مثل 
دانشکده ها که بیشتر محل تردد دانشجویان است به زیر ارتفاع 1۸00 متر انتقال خواهد 
یافت و قسمت های پژوهشی فعلا در ساختمان های بالا استقرار خواهد یافت تا وضعیت 
این ساختمان ها و ابنیه ها مشخص شود.رئیس سازمان امور رسانه های دانشگاه آزاد 
اسلامی همچنین از رسیدگی مستمر کمیته ویژه پیگیری حادثه مصیبت بار تصادف 
اتوبوس واحد علوم و تحقیقات به وضعیت مجروحان و سانحه دیدگان این تصادف 
خبر داد و گفت: نمایندگان دانشگاه به طور مرتب در بیمارستان های حضرت رسول، 
امام خمینی، نورافشان، خاتم الانبیاء، عرفان، شریعتی و لاله حضور دارند.اسکندری 
با بیان اینکه یکی از مجروحان بنا به درخواســت خانواده از بیمارستان شریعتی به 
بیمارستان نورافشان، منتقل شده است، گفت: یکی از سانحه دیدگان در بیمارستان 
حضرت رسول به هوش آمده و وضعیت یکی دیگر از آنها در بیمارستان عرفان نسبت به 
روز قبل بهتر است و احتمالا یکی از مجروحان نیز از بیمارستان خاتم الانبیاء مرخص 
شود.وی با بیان اینکه تاکنون 9 نفر از مجروحان از بیمارستان ها مرخص شده اند، ابراز 
امیدواری کرد: به زودی شاهد بهبود کامل همه سانحه دیدگان این حادثه دلخراش 
باشیم.رئیس ســازمان رسانه های دانشگاه آزاد اسلامی همچنین با بیان اینکه دیروز 
ناوگان جدید حمل ونقل دانشجویان در واحد علوم و تحقیقات آغاز به کار کرد، گفت: 
یکی از بهترین شرکت های اتوبوس رانی حال حاضر کشور با قریب به 50 اتوبوس در 

حال خدمت رسانی به دانشجویان است.
حضوررئیسدانشگاهآزاددرجمعدانشجویانعلوموتحقیقات

دیروز همچنین رئیس دانشــگاه آزاد در جمع دانشجویان علوم و تحقیقات در 
محوطه این دانشــگاه حضور یافت و از دانشجویان دلجویی کرد.به گزارش فارس، 
محمدمهدی طهرانچی در حاشیه تجمع دانشجویان خطاب به آنها گفت: پیمانکار 
حمل ونقل پیشین در بازداشت به سر می برد.وی افزود: پروژه تله کابین نه برای بهره 
بردن دانشجویان، بلکه با مقاصد تفریحی در زمان مدیریت وقت طرح ریزی و به صورت 

ناقص اجرا شده بود.

ولایتی:
با خاطیان حادثه علوم و تحقیقات قاطعانه 

و بدون مسامحه برخورد خواهد شد

دادستانکلکشوردرتجمعدانشجویان
واحددانشگاهعلوموتحقیقاتتهرانحضور

یافتوباآنهابهگفتوگوپرداخت.
          به گزارش                                                                                                                                                                                          فارس                                                                                                                                          ، حجت الاســلام محمدجعفر 
منتظری بــا حضور در تجمع دانشــجویان واحد 
علــوم و تحقیقات به آنها گفت: ســانحه دلخراش 
واژگونی اتوبوس دانشــجویان دانشگاه آزاد، حادثه 
تلخی بود که تعدادی از دانشــجویان کشور جان 
باختند که در همین رابطه همه ابعاد این ســانحه 
به صورت قانونی پیگیری خواهد شــد، به طوری 
که بنده دادستان تهران را موظف کردم درباره این 
حادثه تشکیل پرونده بدهد.                                                           منتظری افزود: من به 
شما دانشجویان قول می دهم این پرونده را نظارت 
کنم و در صورتی که مقصر این حادثه مشخص شد 
مطمئن باشــید با آن برخورد قانونی می شود، من 
وظیفه خود دیدم با توجه به اعتراضی که شما انجام 
داده اید، در جمع شما حضور پیدا کنم و از نزدیک با 
شما مذاکره کنم.                  وی تأکید کرد: برای اینکه          مطالبات 
شما و همچنین اعتراض شما پیگیری شود، دو نفر از 
دانشجویان را به نمایندگی از کل دانشجویان انتخاب 
کرده تا همراه ما در جلسه با مسئولان دانشگاهی 
حضور یابند و مطالبات خود و تقاضاهایی را که در 

رابطه با این حادثه دارند، مطرح کنند.                                                                                                                                                               
دادســتان کل کشور خاطرنشان کرد: شما به 
عنوان قشر دانشجو باید مشکلات خود را به صورت 
منطقــی و در فضایــی آرام پیگیری کنید؛ چراکه 
برخی افراد از چنین حوادثی در دانشگاه سو ءاستفاده 
می کنند که شما نباید اجازه دهید در این حادثه این 
افراد موج سواری کنند. من از شما درخواست می کنم 
به تجمع خود پایان داده و اجازه دهید موضوع حادثه 
دانشگاه شما از ســوی قوه قضائیه پیگیری شود.                                                                                                                                             

    منتظری افزود: اگر لازم باشد من شخصا چندین 
بار برای حل شدن مشکلات و مطالبات شما به این 

دانشگاه مراجعه خواهم کرد، اطمینان داشته باشید 
موضوعات شما بررسی و پیگیری خواهد شد. درباره 
مقصر بودن عامل انسانی این حادثه اگر در بررسی 
پرونده به نتیجه برسیم برخورد قانونی خواهیم کرد.

گفتنی است پس از وقوع حادثه واژگونی اتوبوس 
دانشجویان رئیس قوه قضائیه از دادستان کل کشور 
خواسته بود که نظارت لازم را در رسیدگی سریع به 
پرونده حادثه به عمل آورده و نتیجه را اعلام نماید.
بازدیدسرزدهدادستانکلکشور

ازبازارتهران
همچنین دادســتان کل کشــور در راستای 

احقــاق حقوق عامه از صبح دیروز تا حوالی ظهر با 
حضور در بازار تهران، به صورت مستقیم وضعیت 
اقتصــادی حاکم بر بازار را مورد بررســی قرار داد 
 و گلایه هــا و درد و دل هــای مــردم و کســبه را 

شنید.
به گزارش روابط عمومی دادستانی کل کشور،در 
این دیدار برخی از بازاریــان از وضعیت اقتصادی 
و تاثیر نوســانات ارزی اخیر بر کســب و کار خود 

گلایه کردند.
دادستان کل کشور نیز پس از استماع اظهارات 

مردم و بازاریان درخواست های آنها را ثبت کرد.

بازدید دادستان كل كشور از محل واژگونی اتوبوس دانشجویان علوم و تحقیقات

بقیهازصفحه2
بــا توجه به آنچه ذکر شــد علــت اصلی اعمال 
تحریم های به اصطلاح فلج کننده مشــخص می شود، 
گرای تحریم از ســوی فتنه گران به آمریکا داده شده و 
ایالات متحده در جهت براندازی جمهوری اســلامی و 
حمایت از متحدان طبیعی خود در داخل این تحریم ها را 
اعمال می کند. نه مقام های دولتی آمریکا و نه رسانه ها و 
تحلیلگران حامی آنها، در مقطع فتنه ۸۸، ابهامی در این 
باره باقی نگذاشته اند که هدف اصلی قطعنامه 1929، 
اثرگذاری بر محیط داخلی ایران، احیا و قدرتمندسازی 
فتنه سبز و نهایتا محقق کردن اهداف کلان آمریکا در 

ایران از طریق فتنه گران است.
وطنفروشان،از۸۸تا97

اما وطن فروشی و تقلا برای تحریم مردم ایران به 
اقدامات فتنه گران در ســال ۸۸ محدود نشد. در دی 
ماه 95 سی نفر از ضد انقلاب خارج نشین طی نامه ای 
به ترامپ رئیس جمهور آمریکا خواستار اعمال تحریم های 
جدید علیه ایران با بهانه های حقوق بشــری و حمایت 

از تروریسم شدند.
در آذر 97 نیــز یکی از دختــران خیابانی که در 
جریان آشوب های سال گذشته در خیابان های تهران 
کشف حجاب کرده و سپس از کشور متواری شده بود 
طی یک کنفرانس خبری در پارلمان کانادا به نام حقوق 

بشر خواستار اعمال تحریم علیه ایران شد!
لازم به ذکر است که زمانی که این دختر خیابانی 
برای زیر پا گذاشتن ارزش های اسلامی و ملی مردم ایران 
اقدام به کشــف حجاب کرده بود رسانه های خارجی و 
برخی پادوهای داخلی آنان برای وی و برخی افراد نظیر 
این فرد هتاک به ارزش های دینی دست به تبلیغات زده 

و مظلوم نمایی کردند!
تضعیفموضعمذاکراتیایران

فتنه ۸۸ علاوه بر آنکه قطعنامه ضدایرانی 1929 را 
به مردم ایران تحمیل کرد، موضع مذاکراتی کشورمان 

را نیز تضعیف کرد.
»خاویر سولانا« مســئول وقت سیاست خارجی 

اتحادیه اروپا در ماههای ابتدایی سال ۸7 به ایران آمد 
و طرحــی به ایران ارائــه کرد که در آن برای اولین بار 
تعلیق غنی سازی از فهرست پیش شرط های مذاکره با 
ایران حذف شــده و در خواست فریز )عدم گسترش 
تاسیســات( جای آن را گرفته بود. آمریکایی ها که تا 
آن زمان به دلیل عدم تعلیق تاسیسات غنی سازی در 
مذاکرات با ایران شــرکت نمی کردند، تصمیم گرفتند 
برای اولین بار مســتقیما در مذاکــرات با ایران حاضر 
شــوند. مذاکرات ژنو 1 در اول اکتبر 200۸ )پاییز ۸7( 
در چارچــوب این راهبرد جدید انجام شــد و »ویلیام 
برنز« معاون وزیــر خارجه آمریکا به نمایندگی از این 
کشور- برای اولین بار-مستقیما در آن شرکت کرد.اما 
نکته قابل تأمل اینجاست که تیم غربی که تا آن زمان 
حریصانه در پی مذاکره و توافق با ایران بود، به یکباره 
میز مذاکره را ترک کرد و تا یک سال بعد از آن بازنگشت.

مذاکــرات ژنو 2 که قرار بــود یک ماه بعد برگزار 
شود، یک سال بعد در اول اکتبر 2009 برگزار شد. آن 
زمان این پرسش بطور جدی وجود داشت که چه چیز 
به یکباره رفتار مذاکراتی غربی ها را تغییر داد و مذاکرات 
را در زمانی چنین طولانی به تعطیلی کشاند؟ پاسخ این 
پرسش را »محمدعلی ابطحی« در اعترافاتش-پس از 
دستگیری در فتنه -۸۸ داده بود. ابطحی از قول مهدی 
هاشمی گفته بود:»این اصلاح طلبان بودند که به اوباما 
پیغام دادند تا زمان انتخابات ریاست جمهوری در ایران 
صبر کند و مطمئن باشد در این انتخابات دوستانش در 

ایران به جای دولت نهم سر کار خواهند آمد«.
بدین ترتیب آمریکا که ســخت احســاس ضعف 
می کرد و در حال گرفتن یک تصمیم تاریخی برای کوتاه 
آمدن در مقابل ایران بود، این پیام را عمیقا جدی گرفت 
و تلاش کرد با کمک به پروژه تبدیل انتخابات به کودتا از 
فروغلطیدن در باتلاق امتیازدهی به ایران اجتناب کند.

در حقیقت روند مذاکرات با غرب که در آغاز سال 
۸۸ رو به نهایی شدن و تثبیت حقوق ملت ایران بود، به 
خاطر ماجرای فتنه دگرگون شد. فتنه، پالس تحریم های 
فلج کننده به جای توافق را به دشمن داد و پس از آن، 

دولتی که روی کار آمد، فاقد قدرت مذاکره و چانه زنی 
شده بود. به ویژه اینکه با جریان فتنه مرزبندی نکرده 

بود و آنها بر ناتوانی در مقابل تحریم تاکید می کردند.
از»نهغزهنهلبنان«
تاژستضداسرائیلی!

در سال 92، جریان معتقد به تعامل با کدخدا!، خط 
فکری فتنه ۸۸ را به نحوی دیگر دنبال کرد.

جریانی که در سال ۸۸ شعار نه غزه نه لبنان وزارت 
خارجه اسرائیل را تکرار کرد، در جریان مذاکرات برجام، 
ژست ضد اسرائیلی گرفت و مدعی شد که »منتقدان 

برجام با اسرائیل همنوا هستند«!
نگاهی به نیروهای ستادی دولت، شباهت غریبی 
را با حلقه یاران دو تن از نامزدهای شکست خورده در 
انتخابات ۸۸ و اعضای ستاد انتخاباتی آنها نشان می دهد. 
عباس آخوندی، بیژن نامدار زنگنه، اسحاق جهانگیری، 
مجید انصاری، رضا صالحی امیری، معصومه ابتکار، علی 
یونسی، اکبر ترکان، نعمت زاده و...همه از اعضای ستاد 
یا حامیان نامزدهای شکست خورده در سال ۸۸ بودند 
کــه در دولت های یازدهم و دوازدهم به مناصب بالای 

اجرایی رسیدند.
جریانی که در سال 92 بر سر کار آمد، از یک سو با 
جریان فتنه مرزبندی نکرد و از سوی دیگر با بزرگنمایی 
قدرت آمریکا- اظهاراتی از قبیل اینکه »آمریکا با یک 
بمب تمام سیســتم دفاعی مــا را از کار می اندازد«! و 
»آمریکا کدخداست«!، از موضع ضعف وارد مذاکرات شد.
در روزهای گذشته »سعید حجاریان« از فعالین 
مدعی اصلاح طلبی گفته بود:»اگر همین امروز صندوق 
رأی بیاورنــد، اقبال چندانی به آن نخواهد شــد. مگر 
آنهایی که رأی دادن را جزء مناسک مذهبی می دانند...

برای اصلاح طلبان هم گمان ندارم انتخابات چنگی به 
دل بزند«. جریان مدعی اصلاح طلبی به واسطه حضور 
فعال در فتنه ۸۸ و همچنین تقلای بســیار برای بزک 
برجام، خود مسبب وضع موجود است اما با بی اخلاقی 
و بی مســئولیتی، از پذیرش سهم خود در ایجاد وضع 

موجود شانه خالی می کند.

ایــن طیف که نه جنبه شکســت در انتخابات را 
داشــت و نه ظرفیت مسئولیت پذیری پس از پیروزی 
در انتخابات، در سال های اخیر در اقدامی مغایر با منافع 
ملی، همزمان با توهین و فحاشی نسبت به منتقدان و 
اظهار ضعف در مقابل آمریکا،معیشت مردم را به مذاکرات 

هسته ای و سپس برجام گره زد.
امــا برجامی که به ادعای دولتمردان، فتح الفتوح 
بــود و تضمینِ امضای وزیر خارجه آمریکا را داشــت، 
دســتاوردش برای مردم ایران تقریباً هیچ و نزدیک به 

صفر شد و سفره مردم را کوچک کرد.
به اذعان برخی دولتمردان و فعالین اصلاح طلب، از 
اولین روز اجرای برجام، ایران موبه مو تعهدات هسته ای 
خود را اجرا کرد، اما در پسابرجام تحریم هایی را تحمل 
می کند که به مراتب سخت تر از دوره قبل از توافق است.
به عبارت دیگر، در صنعت هسته ای بتن ریخته شد 
ولی ما اکنون شاهد بازگشت شدیدتر تحریم ها و تورم 50 

تا 150 درصدی در اقلام مختلف هستیم.
پیش از امضای برجام، دلار حدود 3000 تومان بود 
و با برجام دلار تا آستانه 1۸000 تومان نیز افزایش پیدا 
کرد و اکنون نیز در کانال 10 و 11 هزارتومان قرار دارد. 
این در حالی است که مردم در اثر تبلیغات و عملیات 
روانی ستاد برجام اینگونه تصور می کردند که قیمت هر 

دلار در پسابرجام 1000 تومان خواهد شد.
بدهــی خارجی ایران در ابتدای دی 1394 یعنی 
قبل از اجرای برجام، 5 میلیارد و 675 میلیون دلار بود. 
براساس آخرین آمارهای بانک مرکزی، بدهی خارجی 
ایران در پایان سال 1396 به 10 میلیارد و 910 میلیون 
دلار افزایش یافته است. یعنی مدت 2 سال و سه ماه از 
اجرای برجام، ایران از لحاظ بدهی خارجی، 92 درصد 
مقروض تر شده است. )افزایش حدوداً 2 برابری بدهی 

خارجی کشور(.
مشــکلات معیشتی امروز، میراث فتنه ۸۸ است. 
متاسفانه دولت فعلی با فتنه مرزبندی نکرد و مدیریت 
جریــان معتقد به امتیازدهی به آمریکا، در دوره فعلی 

همان خط را به نحوی دیگر دنبال می کند.

گزارشخبریتحلیلیکیهان

مشکلات معیشتی امروز میراث فتنه دیروز

استادبرجستهدرسخارجحوزهگفت:مجمعنمایندگانطلاببایداتاق
فکریداشتهباشدوبابرگزاریاجتماعاتیطلابرابهصورتدقیقبشناسند
یعنیهمانگونهکهیکپدرفرزندخودرامیشناسد،مجمعنمایندگانباید
طلابرادقیقشــناختهوازآنهامراقبتکنندونسبتبهرفعمشکلات

طلاباهتمامداشتهباشند.
آیت الله نوری همدانی در دیدار هیئت رئیسه و نمایندگان مجمع نمایندگان طلاب 
خاطرنشان کرد: هرکس می خواهد به مقامات عالی برسد باید زحمت بکشد، اگر امام 
راحل فقیه نبود شاید نمی توانست چنین تحولی در کل جهان به وجود آورد، طلاب با 
نظم و اراده و جدیت باید برنامه های خود را پیگیری کنند.استاد برجسته درس خارج 
حوزه بیان داشت: مجمع نمایندگان طلاب باید اتاق فکری داشته باشد و با برگزاری 
اجتماعاتی طلاب را به صورت دقیق بشناســند یعنی همان گونه که یک پدر فرزند 
خود را می شناسد، مجمع نمایندگان باید طلاب را دقیق شناخته و از آنها مراقبت 
کنند و نسبت به رفع مشکلات طلاب اهتمام داشته باشند.این مرجع تقلید با بیان 
اینکه مخاطب اسلام و انقلاب کل جهان است، اظهار داشت: دشمن زمانی توانست 
اســلام را به ضعف بکشاند و به حاشیه براند اما انقلاب، اسلام ناب را عرصه زندگی 
جامعه و جهان آورد.وی گفت: روحانیت همواره باید در حال مجاهدت باشد، فقها و 
علمای شیعه با شجاعت اسلام را حفظ کردند و امروز هم باید اینگونه باشد، امروز 
در صحنه جنگ با دشمنان باید با همان شجاعت وارد میدان شد، بعد از انقلاب که 
دشمن در عرصه جنگ سخت شکست خورد و مشاهده کرد که انقلاب اسلامی با 
اسلام آمریکایی مقابله می کند و به راه خود ادامه می دهد، وارد جنگ در عرصه های 
دیگر علیه انقلاب شد.آیت الله نوری همدانی با اشاره به تأکید رهبر انقلاب مبنی بر 
انقلابی ماندن حوزه های علمیه، ادامه داد: یکی از وظایف مجمع نمایندگان طلاب 
توجه و اجرایی کردن این فرمایش رهبری است، باید تمام علما و فضلای حوزه انقلابی 

باشند و دستاوردهای فراوان انقلاب را برای مردم تبیین کنند.

آیتاللهنوریهمدانی:
اتاق فکر مجمع نمایندگان طلاب 

راه اندازی شود

درحالیکهبرخینمایندگانازاستعفایوزیربهداشتخبردادهاندمعاون
مجلسدولتدیروزاینخبرراتکذیبکرد.

خبرگزاری تسنیم در این رابطه نوشت: پیگیری ها از دولت نشان می دهد که وزیر 
بهداشت شنبه دو هفته پیش به دلیل بودجه سلامت برای سال 9۸ به خصوص عدم 
تخصیص بودجه تصویب شده برای تأمین دارو و تجهیزات پزشکی از صندوق توسعه 
ملی، کتباً در نامه ای به حســن روحانی رئیس جمهور، استعفا داده است.با گذشت 
حدود 15 روز از اســتعفای وزیر بهداشت، حسن روحانی رئیس جمهور تاکنون در 
این باره پاسخی به نامه استعفای قاضی زاده هاشمی نداده است اما محمود واعظی 
رئیس دفتر رئیس جمهور تلاش کرده که با وســاطت، موضوع را حل کند اما وزیر 
بهداشــت اصرار داشته که بودجه تأمین دارو و تجهیزات پزشکی باید تأمین شود. 
قاضی زاده هاشمی بعد از استعفا و تا مشخص شدن وضعیت استعفا، همچنان در وزارت 
بهداشت مشغول به کار بوده و در هفته پیش 3 سفر استانی به سیستان و بلوچستان، 
کرمانشــاه و کهگیلویه و بویراحمد داشته است.باشگاه خبرنگاران نیز از قول الیاس 
حضرتی نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات و اسلامشهر نوشت: بنده از کانال های 
مختلفی پیگیری کردم که قاضی زاده هاشمی سه جلسه است که در جلسات هیئت 
دولت شــرکت نمی کند و استعفا داده است.وی ادامه داد: امروز هم دولت به دنبال 
یک سرپرست برای وزارت بهداشت و درمان است. وزیر بهداشت و درمان به دلیل 
کاهش بودجه ســلامت و اختلافات این وزارتخانه با سازمان برنامه و بودجه استعفا 
داده است.اما حسینعلی امیری معاون پارلمانی رئیس جمهور در حاشیه جلسه علنی 

دیروز مجلس، خبر استعفای وزیر بهداشت را تکذیب کرد.
بودجهوزارتبهداشت10درصدافزایشیافته

عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس در واکنش به اخبار منتشر شده درباره 
استعفای وزیر بهداشت به خاطر کمبود بودجه طرح تحول سلامت گفت:  بودجه وزارت 
بهداشــت نسبت به سال گذشته حداقل 10 درصد افزایش پیدا کر د ه است، وزارت 
بهداشت د ر زمینه مصرف بودجه، قانون ر ا رعایت نمی کند و مسئله استعفای وزیر 
نیز فرار روبه جلو است.علی نوبخت حقیقی عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
شورای اسلامی در گفت وگو با خبرگزاری فارس درخصوص انتقادات به بودجه طرح 
تحول سلامت گفت: از لحاظ کارشناسی بودجه وزارت بهداشت مناسب تعیین شده 
و هیچ گونه کمبودی د ر این زمینه احساس نمی شو د.                  نوبخت حقیقی با بیان این که 
بر خی به دنبال فضاســازی رسانه ای هســتند توضیح داد: با توجه به منابع خزانه، 
بودجه وزارت بهداشــت به طور دقیق تعیین شد و حتی می توان یک سوم این مبلغ 
ر ا صرفه جویی کر د. افرادی که د ر خصوص کمبود بودجه وزارت بهداشت اظهارنظر 
می کنند لازم است از کارشناسان کمیسیون بهداشت و درمان مجلس نظر مشورتی 

بگیرند و همواره نگویند که بودجه وزارت بهداشت کم است                                                                                     .

خبرهای ضدونقیض از استعفای وزیر بهداشت

امامجمعهاردبیلبااشــارهبهواگذاریکشتوصنعتمغانبهبخشخصوصیگفت:درخصوصکشتو
صنعتمغانازدولتمیخواهیمباجامعیتکاملوبارضایتعشایرتصمیمبگیرد،محورکاربایداینباشدکه

حقوقعشایرحفظواحیاشود.
به گزارش تسنیم از اردبیل، آیت الله سیدحسن عاملی، افزود: هرکس و هر طایفه از عشایر که بر زمینی سند دارد چه جدید 

چه قدیم حق او را نمی شود به کس دیگری واگذار کرد، حقوق تمام معارضین باید به طور کامل پرداخت شود.
نماینده ولی فقیه در استان اردبیل بیان کرد: یک نفر از عشایر نباید در این ماجرا ناراضی باشد، رضایت آنها بدواً و دواماً 
فصل الخطاب خواهد بود؛ در اراضی پایاب ســد خداآفرین نیز اولویت اول عشــایر هستند و با وجود آنها نباید به کس دیگری 
زمین داده شود.این گزارش حاکی است استاندار اردبیل نیز پیشتر گفته بود زمین کشت و صنعت مغان به هیچ عنوان واگذار 
نمی شــود فقط سهام شرکت فروخته خواهد شد و برنده مزایده حق فروش شرکت چه منقول و چه غیرمنقول را ندارد.اکبر 
بهنامجو افزوده بود: هر زمانی که خریدار از اجرای تعهدات خود شانه خالی کند، قرارداد به نفع دولت فسخ و تمامی خسارات 
آن مسترد می شود و ظرف یک سال آتی تمامی عشایر محدوده نشین تعیین تکلیف شده و به حق و حقوق قانونی خود خواهند 
رسید.به گفته استاندار اردبیل کشت و صنعت مغان به عنوان یک ظرفیت مهم برای استان مطرح است و تمامی این موارد که 
به نفع توسعه این مجموعه ارزشمند باشد را حمایت می کنیم تا هیچ مشکلی در این زمینه پیش نیاید و امنیت شغلی کلیه 

کارکنان شرکت کشت و صنعت و دامپروری مغان را  تضمین می کنیم.

امامجمعهاردبیل:
دولت در واگذاری کشت و صنعت مغان حقوق عشایر را حفظ کند


